

朝陽科技大學 097學年度第1學期教學大綱  
Investment 投資學

當期課號	3184	Course Number	3184
授課教師	陳更生	Instructor	CHEN,KENG SHEN
中文課名	投資學	Course Name	Investment
開課單位	保險金融管理系(四進)四A	Department	
修習別	必修	Required/Elective	Required
學分數	3	Credits	3
課程目標	1. 提供基本投資工具之介紹與基本評價理論 2. 具備基本投資工具之投資技巧 3. 具備證券相關行業人員之基本道德素養 4. 了解政府政策對於證券市場之影響	Objectives	1. Introduction of basic investment tools and basic evaluation theories. 2. Having basic investment skills for basic investment tools. 3. Having basic moral qualities of personnel in securities industry. 4. Understanding the influence of government's policies on securities market.
教材	徐俊明 投資學-理論與實務 第六版 新陸書局	Teaching Materials	徐俊明 投資學-理論與實務 第六版 新陸書局
成績評量方式	期末考35% 期中考35% 平時出席與小考30%	Grading	Final Examination 35% Midterm Examination 35% Participation 30%
教師網頁	-		
教學內容	投資概論 資產種類與金融工具 股價指數 風險與報酬 風險與風險趨避性 投資組合理論 資本資產定價理論 效率市場 總體經濟與產業分析 債券市場 權益證券市場	Syllabus	Introduction to Investment Asset Classes and Financial Instrument Stock Price Indexes Risk and Return Risk and Risk Aversion Portfolio Theory The Capital Asset Pricing Model Market Efficiency Macroeconomic and Industry Analysis The Bond Market The Euitiy Market

尊重智慧財產權，請勿非法影印。